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Cena: 5,- Kč

červenec 2011

Měsíčník města Libčice nad Vltavou

Sloupek starosty
S úsměvem sleduji mediální pře-
střelky mezi naším panem prezi-
dentem a odborníky z oboru glo-
bálního oteplování. Jisté je, že se  
s počasím něco děje. Jedním  
z projevů vrtkavého klimatu je i to,  
že z vlahého jara přecházíme pří-
mo do žhavého léta. Vegetace buj-
ně povstala a pátky, soboty a neděle 
jsou ve znamení hukotu travních 
sekaček. Tráva ve městě je na vět-
šině ploch posekána a zaměstnan-
ci úřadu se starají, aby město bylo 
řádně uklizené. Je na veřejnosti, 
aby stav pořádku ve městě zhodno-
tila a poukázala na to, co je potřeba 
zlepšit.
Starosti mi dělá i stav krajských 
komunikací ve městě. To je dlou-
hodobý, krajem nedostatečně  
řešený,  problém. Podařilo se koneč-
ně dotlačit správu silnic k opravě   
po zimě zdevastované silnice  
z Chýnova na křižovatku. Výtluky 
byly opraveny, ale slíbená finální 
úprava povrchu vozovky zatím ne-
nastala.
Když jsem u problémů s krajem, 
musím zmínit i to, že již tradičně 
nám Středočeský kraj neposky-
tl dotaci ze Středočeského fon-
du rozvoje obcí a měst (FROM).  
Zde jsme žádali o prostředky  
na výstavbu  garáže pro Sbor 
dobrovolných hasičů Libčice. Ga-
ráž tedy vybudujeme hasičům za 
vlastní peníze v areálu Policie ČR,  
v ulici Za Kovárnou. Naproti tomu 
daleko lépe se ke městu zachova-
lo Ministerstvo práce a sociálních 
věcí, jež nám poskytlo dotaci na 
provoz pečovatelské služby ve výši 
600 000,- Kč. K podání je připra-

vena dotační žádost na OPŽP,  
na pořízení čistící techniky města.  
Dobrá zpráva přichází z areálu 
koupaliště, kde se nám podaři-
lo dospět s bývalým nájemcem  
k efektivní dohodě o ukončení ná-
jmu a vše bude záviset na hlasování 
zastupitelů v zastupitelstvu. Sezonu 
2011 chceme stihnout.
Další dobrou zprávou je i vyjádření 
plynáren, které nám povolily vý-
sadbu městské zeleně (Revitalizace 
městských stromořadí v hlavních 
uličních osách) v ose plynovodu  
v ulici Chýnovská. Stromy se všude 
dobře ujaly a jsou ozdobou města. 
Město dokončilo řadu výběrových 
řízení na dodavatele stavebních 
prací. Budeme realizovat chod-
níky a parkovací stání v ulici Na 
Vrchách, část pěší komunikace 
propojující ulici Pod Kameníčkem 
a ulici Chýnovskou a povrch něko-
lika dalších libčických ulic.
V brzké době zahájíme generální 
opravu střechy radnice a knihov-
ny, včetně klempířských prvků. 
Dokončili jsme opravu střechy ko-
lonie a bylo realizováno odstavné 
parkoviště v prostoru proti vrát-
nici Screw and Wire (Šroubárna). 
V krátké době zahájíme výstavbu 
sociálních zařízení v objektu měs-
ta, kde sídlí pošta.
Zajímavá nabídka přišla od Čes-
kého rozhlasu 2, který si Libčice 
nad Vltavou vytipoval jako malé, 
hezké, rostoucí a upravené  měs-
to, a bude se u nás natáčet  pořad 
Rádiodárek. Naše město si takovou 
pozornost zaslouží.
Přeji všem občanům hezké prázd-
niny.

Ing. Pavel Bartoš, MBA
starosta města

  Pranostiky na červenec
4.7.   Svatý Prokop hřiba nakop

25.7.  Kolik mračen na Jakuba, tolik v zimě sněhu

Červenec - úrody blíženec

Vystoupení žáků 
ZŠ a ukázka 
Zumby na akci 
Den na řece 
v sobotu 
18. června. 
Více fotek najde-
te na straně 5.

Termíny svozu BIO popelnic 
- každé liché pondělí.   

Umístění kontejnerů  31. 7. 
Sběrna elektronického odpadu, 

lednic a pneumatik  
kdykoli položit k vratům

Nová služba
Sběrné místo pro nefunkční 

úsporné zářivky
Nádoba je umístěna 

na vratech u sběrného dvora
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Na vzestupu
V posledním roce jsem měl díky různým aktivi-
tám ve vztahu k ZŠ možnost více nahlédnout do 
problematiky a na vlastní kůži poznat atmosfé-
ru ve škole. Dospěl jsem k závěru, že libčická zá-
kladní škola je dobrá škola, v mnohých ohledech 
nadprůměrná. 
Dovolím si vyzdvihnout několik skutečností:
• Škola vyšla vstříc žádostem rodičů a opakovaně  
se zúčastnila celorepublikového renomovaného srov-
návacího testování škol „Eskalátor“, ve kterém dosa-
huje mírně nadprůměrných výsledků. A to i ve tří-
dách druhého stupně.
• Žáci, kteří letos absolvovali přijímačky na kralupské 
víceleté gymnázium, se umístili na předních pozicích.
• Výuka výtvarné výchovy v ZŠ je provázána s výukou 
v ZUŠ i s externími výukovými kempy, a to díky pů-
sobení charismatické osobnosti paní učitelky Chlado-
vé na druhém stupni ZŠ. Promítá se to do úspěšnos-
ti žáků v přijímacích řízeních na výběrové umělecké 
školy.
• Škola se veřejnosti zdařile prezentuje na webu,  
i jednorázovými akcemi, např. velikonočním jarmar-
kem. Vyšla vstříc iniciativě žáků a nově vzniklé pě-
vecké těleso Shalom už se představilo na několika ak-
cích. Talenti (z několika tříd) se zájmem o luštění šifer  
a rébusů na jaře v pěti internetových kolech vyluštili 
18 z 25 úkolů a probojovali se až do celorepublikové-
ho finále soutěže Technoplaneta.

• Atmosféra ve škole se mi jeví jako dobrá jak mezi 
učiteli, tak mezi žáky. I o přestávkách panuje přimě-
řený klid. Na výletech a exkurzích jsou děti z Libčic  
ve srovnání s pražskými třídami hodnoceny jako 
„hodné“ – více zájmu, méně drzosti.
• Provozní řízení ZŠ paní ředitelkou je dlouhodobě 
bez závad, plášť budovy je čerstvě zrekonstruován, 
škola je v centru pozornosti reprezentantů městské 
samosprávy, komunikace školy je nyní zřizovatelem 
hodnocena jako velmi vstřícná. 

Libčická základní škola je, podobně jako většina ji-
ných ZŠ, školou inkluzivní – žáky si nevybírá, vzdělá-
vá všechny. Týká se jí, stejně jako ostatních základních 
škol, odliv nejnadanějších dětí na víceletá gymnázia. 
Je vystavena blízké konkurenci štědřeji financovaných 
pražských škol. Přesto i ona poskytuje velmi dobré 
vzdělání a snaží se posilovat své dobré jméno. Někte-
ří rodiče mohou mít důvod, proč by měly jejich děti 
chodit do školy jinam. Pro některé nebude asi libčic-
ká škola dobrá nikdy, i kdyby byla ze zlata. Ostatní  
už nejspíš nedají tolik na různé fámy a pomluvy, mož-
ností zjistit skutečný stav se nabízí dostatek. Ve škole 
vás uvítají téměř kdykoli, čerstvé aktuality ze školního 
dění naleznete na webu http://skola.libcice.cz. V sekci 
Projekty tam najdete i popis komunitních projektů – 
návrhů na rozvoj školy od rodičů. Internetová diskuze 
je všem zájemcům otevřena na webové adrese http://
libcickaskola.blogspot.com. Pravidelné neformální 
besedy na téma základní školy a k vývoji komunitních 
projektů organizujeme 4x ročně.  Zapojte se i vy!

     Pavel Štros 
koordinátor školních komunitních projektů

Libčická škola je tu pro vás
Vize školy:

Chceme být renomovanou školou, moderní a in-
kluzivní, která nadprůměrně připraví všechny žáky 
podle jejich individuálních možností a schopností  
do každodenního života.

◆ Jsme školou rodinného typu s individuálním přístu-
pem k žákům. Žáci mají možnost kromě rozmanitých 
forem výuky zapojit se i do pestrých aktivit školy.
◆ Kvalitu výuky potvrzuje umístění žáků v přijíma-
cích zkouškách na různých typech škol (žáci hlásící 
se na víceletá gymnázia se v roce 2010 umístili všichni  
3 a v roce 2011 jsme v přijímacím řízení na Dvořáko-
vě gymnáziu v Kralupech nad Vltavou obsadili 3. a 6. 
místo).

◆ Škola je zapojena do projektu Eskalátor společnosti 
Scio. Ten již druhým rokem zkoumá úroveň čtenářské 
gramotnosti a dovednosti v anglickém jazyce u našich 
žáků. V porovnání s ostatními školami v kraji dosa-
hujeme nadprůměrných výsledků,  pohybujících se 10 
- 20 % nad krajským průměrem.
◆ Žáci se úspěšně účastní rozmanitých projektů a sou-
těží. Pravidelně se zapojujeme například do matema-
tické soutěže Klokan, kde jsme letos v kategorii Cvr-
ček získali v krajském kole 1. místo.
◆ Pravidelných úspěchů dosahujeme v různých reci-
tačních soutěžích, například v soutěži Seifertovy Kra-
lupy jsme v roce 2010 získali 1. a 2. místo a v roce 2011 
dvě druhá místa.
◆ Účastníme se biologických, dějepisných, jazykověd-
ných olympiád. 
◆ Úspěchy zaznamenáváme i ve sportovních soutěžích 
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Informace z rady ➢ Informace z rady  ➢ Informace z rady ➢ Informace z rady

Další informace z jednání rady a zastupitelstva najdete na webu města

v rámci okresu. Naši žáci dosáhli několika předních 
umístění. Podporujeme tak fyzickou zdatnost našich 
žáků.
◆ Žáci 2. stupně se letos zapojili do ekologického pro-
jektu Děti dětem aneb s odpady hravě, kde se učí spo-
lupracovat s mladšími spolužáky a také s MŠ.
◆ Výuka je doplňována zajímavými k učivu se vzta-
hujícími exkurzemi (Botanická zahrada, Národní mu-
zeum, historické památky Prahy), besedami (k velmi 
zajímavým patří besedy s PČR zaměřené na prevenci), 
výchovnými koncerty a divadelními představeními.
◆ Nesmíme zapomínat ani na multikulturní výchovu 
– přivítali jsme mezi sebou zástupce z Afriky (O Af-
rice trochu jinak), abychom se jejich prostřednictvím 
seznámili s tímto pro nás neznámým kontinentem.
◆ Škola má také pestrou mimoškolní činnost,  
kde se projevuje velmi dobrá spolupráce se zřizova-
telem, hlavně jejich podpora prostřednictvím Fondu 
rozvoje školství, který nám tak umožňuje vést odpole-
dní zájmové kroužky bez finanční účasti rodičů. Žáci 
v 1. a 2. ročníku navštěvují kroužek anglického jazy-
ka, dále fungují kroužky florbalu, atletiky, zdravotní 
(žáci  1. stupně pravidelně navštěvují solnou jeskyni 
v Praze), divadelní – příležitostná návštěva vhodných 
večerních představení.
◆ Ve škole vznikl pěvecký sbor Shalom, který již za-
znamenal první úspěchy.
◆ V příštím školním roce budou kroužky rozšířeny  
o kroužek španělštiny, dramatický kroužek v anglic-
kém jazyce a o rukodělný kroužek Šikovné ručičky za-
ložený na spolupráci 2. a 1. stupně. Kroužky se mohou 
dále rozšiřovat podle zájmu žáků.

◆ Škola čerpá finanční prostředky i z evropských fon-
dů. Již třetím rokem probíhá projekt nazvaný Škola 
otevřená dětem ze sociálně vyloučených domácnos-
tí, který pomáhá dětem se specifickými poruchami.  
Od 1. 9. 2011 pak škola začne čerpat peníze na projekt 
Šablony pro Libčice – zaměřený na individualizaci 
výuky, čtenářskou gramotnost, matematické a příro-
dovědné dovednosti, v neposlední řadě pak ve škole 
bude působit speciální pedagog.
◆ Škola si rovněž podala projekt zaměřený na další 
vzdělávání pedagogů – My se chceme také vzdělávat. 
Na konci června pak budeme žádat o dotaci na zlep-
šení počítačového vybavení školy.
◆ Škola má  ambice stát se vzdělanostním centrem pro 
vzdělávání dospělých – v letošním  roce se uskutečnil 
jazykový kurz angličtiny pro maminky.
◆ Úspěšně se rozvíjí spolupráce s rodiči prostřed-
nictvím komunitních projektů – například Takovou 
chceme mít třídu, Technoplaneta, Seminář z matema-
tiky.

Za významnou přednost naší školy považujeme ne-
jen její kvalitu, ale také její umístění v našem malém 
městě. Klidné prostředí menšího města je význam-
ným faktorem bezpečnosti a škola může vždy počítat 
s aktivní úlohou města jako zřizovatele. 
Vítáme dotazy rodičů i žáků.

PaedDr. Dagmar Kuzníková
ředitelka školy

➢ Římskokatolická farnost Roztoky 
požádala o převod příspěvku ve výši 
13.000 Kč z akce Tichý hlas pro Sva-
tou zemi, která se v letošním roce ne-
uskuteční, na akci vybudování nové-
ho pódia pro kulturní akce.
Rada města 18. května tuto žádost 
odsouhlasila.
➢ Ve středu 1. června rada města 
vyčlenila 2 městské byty nad školní 
jídelnou na byty, které budou přidě-
lovány jako byty služební ZŠ. V mi-
nulosti byly byty přidělovány na zá-
kladě standardní nájemní smlouvy na 
dobu neurčitou. 

➢ Rada města na svém jednání  
1. června souhlasila s vyhlášením vý-
běrového řízení na pronájem libčické-
ho koupaliště. Na základě definitivní-
ho  termínu předání koupaliště, to je 
30. 8. 2011, je již nyní vhodné vyhlá-
sit výběr nového nájemce. Koncepce 
provozování areálu zůstane stejná, 
podstatně se však změní smluvní 
podmínky, zejména v oblasti investic. 
Nájemné bude stanoveno na částku 
50.000 Kč ročně s tím, že nájemce 
bude provádět údržbu, kterou dopo-
sud hradilo město nákladem 200.000 
Kč. Doba nájmu bude stanovena  
na 7 let.

➢ Dne 6. června 2011 proběhlo jed-
nání krajského zastupitelstva a pů-
vodně přislíbená dotace na výstavbu 
garáže pro požární vozidla městu 
přidělena nebyla. Před měsícem mu-
sela být vyklizena uzavíratelná garáž  
ve šroubárně, nyní stojí vozidlo v hale 
běžného provozu.
Rada města doporučuje zastupitel-
stvu města opětovně zařadit do úpra-
vy rozpočtu města č. 3/2011 položku 
na výstavbu garáže pro požární vozi-
dla ve výši 1.800.000 Kč. 
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5. Sokolské rodinné hry

 
 

Sokol Libčice pořádá 
 

V. SOKOLSKÉ 
RODINNÉ HRY 

 
Neděle 5. 6. 2011 od 15:00 hod. 

Sokolské hřiště  
 

 
Co Vás čeká:  
 

Ukázky činnosti oddílů  
Cvičení pro všechny  
Soutěže rodičů a dětí 
První pomoc nejen na léto 
Hra s trenéry stolního tenisu 
Prodej domácího cukroví 
Skoky na trampolíně 
JazzKombo hraje pro nás  
Na závěr táborák 

 
 
 
 

Zisk z dobrovolného vstupného a prodeje cukroví bude použit  
na zakoupení hracích prvků na sokolské hřiště. 
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Den na řece 
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Sokol Libčice – odbor všestrannosti v r. 2011
Oddíly sokolské všestrannosti mají více 
než stoletou tradici a sdružují přednostně 
členy, kteří chtějí sportovat, ale nechtějí 
se sportu věnovat vrcholově. Do Sokola 
tak může chodit každý, bez ohledu na věk 
a zdatnost. 

Cvičenci jsou rozděleni do oddílů podle 
věku. V Libčicích máme velmi aktivní  
a úspěšný oddíl mužských složek ve věku 
od první třídy do osmnácti let. Již dru-
hým rokem se zúčastňujeme krajských so-
kolských závodů i velkých cen v tradiční 
olympijské disciplině  – šplhu.

Mladší žáci:
Z mladších žáků je naším nejúspěšněj-
ším  přeborníkem  M. Tomiška, který se 
stal loni celkovým vítězem a letos se mu 
podařilo tento titul obhájit.  Navíc dosáhl  
na zlatou medaili i v atletice a gymnastice 
a na bronz ve šplhu, čímž se kvalifikoval 
na postup do celorepublikového finále, 
kam se dostanou jen první dva nejlepší. 
Páté  místo patřilo A. Polincovi, který byl 
navíc „zlatý“ ve šplhu.

M. Parýzek byl osmý a V. Andrijkiv desátý.

Chlapcům se  dařilo též v gymnastice 
ve Vyšehradském dvojboji – na kruzích  
a v akrobacii:
Druhé místo M. Tomiška, třetí místo  
V. Andrijkiv, čtvrté místo D. Urbánek.

T. Urbánek byl čtvrtý v nižší mladší kate-
gorii, což byl obrovský úspěch.              

M. Tomiška si i na „republice“  vedl 
skvěle. V kombinaci byl čtvrtý, přičemž  
na „bedně“ stál na třetím místě za gym-
nastiku a šplh.

Starší žáci:
M. Říšský: celkově pátý a v atletice druhý

S. Nováková: čtvrtá v atletice

Dorostenci:
I mezi dorostenci máme medailisty.  
K. Janda v krajském přeboru byl celkově 
třetí, v gymnastice také třetí a  ve šplhu 
druhý. Ve Vyšehradském dvojboji byl Jan-
da první a postupuje na  „republiku“.

T. Krupička přivezl z Vyšehradského dvoj-
boje bronz a v krajském jedenáctiboji ob-
sadil krásné páté místo.
Jeho kolega M. Matoušek se v atletice pro-

bojoval na sedmou příčku.

Nejúspěšnějším  ve všestrannosti z do-
rostu je K. Janda. Kromě víceboje získal  
na Memoriálu B. Šupčíka v Příbrami  
ve šplhu druhé místo, na přeboru Již-
ní Moravy opět druhé místo a v Praze  
na Modřanském Tarzanu zlatý pohár  
za první místo.  

Plni očekávání jsme sledovali  jeho finá-
lovou „republiku“ o víkendu 18. a 19. 6. 
2011. A opět se vyplatila tvrdá a poctivá 
příprava. Ve finále v atletice získal náš re-
prezentant stříbrnou medaili, v gymnas-
tice byl čtvrtý, ve finálovém  šplhu třetí. 
Po posledním závodu v plavání si v celko-
vém víceboji o přeborníka ČOS vybojoval 
bronz. Gratulujeme!

Medaile předávala nová starostka Sokola, 
sestra Moučková, která ve své závěrečné 
řeči ocenila zejména to, že se na přední 
místa dokážou probojovat i  závodníci  
z  malých tělocvičných sokolských jednot,  
jako jsou například Libčice.

Jsme rádi, že se do všeobecné gymnastic-
ké všestrannosti přihlásily i dívky, z nichž 
dvě až tři docházejí pravidelně. 

Není dobrých výsledků bez dobrých tre-
nérů, proto nás těší, že se k nám přidaly 
dvě studentky, které  pomáhají sestře Po-
lincové .

Máme  čtyři nově proškolené rozhodčí  

v gymnastice, z nichž tři již rozhodovali 
na přeborech v jiných krajích.  

Dříve proškolení rozhodčí - J. Neumann 
a P. Chalupa -  se z rodinných důvodů 
této činnosti plnohodnotně věnovat ne-
mohou, tak nám v rámci svých časových 
možností alespoň pomáhají při tréninku.

Za zmínku stojí i naše výsledky v  sa-
mostatné olympijské disciplině – šplhu,  
kde podáváme vynikající výkony a téměř 
všichni si závod od závodu zlepšují své 
osobní rekordy.

V roce 1924 získal v Paříži v této disciplí-
ně olympijské zlato náš gymnasta Bedřich 
Šupčík, na jehož počest se každoročně 
koná memoriál, kterého se  velmi úspěšně  
zúčastňujeme:

Z dvaceti pěti účastníků získal K. Janda 
stříbrnou medaili, T. Krupička byl sedmý 
a krásné osmé místo získal M. Tomiška, 
coby jediný mladší žák mezi dorostenci, 
D. Vizina byl devátý.

Mohl bych zde jmenovat ještě mno-
hé další skvělé výkony a rekordy našich 
cvičenců, protože letošní závodní sezo-
na byla mimořádně úspěšná, a to i přes-
to, že máme ve srovnání s organizacemi  
v jiných městech mnohem horší podmín-
ky – nekvalitní žíněnky, staré nářadí, žád-
ný celoroční plavecký trénink –  a chybí 
nám i reprezentativní gymnastické dresy 
s nápisy míst a sokolských jednot.



strana 7www.libcice.cz

Veselé batikování 
ve Školičce Máváček

Léto je v plném proudu 
a k němu patří i veselé barevné oblečení.

Ve Školičce Máváček si budeme 
dne 12.  července 

od 15:30 hodin taková veselá 
originální trička batikovat.

Přijďte si ozdobit letní tričko 
a prožít s námi příjemné odpoledne.

Den dětí ve Školičce Máváček
Dne 1. června se děti ráno sešly ve školce, každý si vy-
zdobil svůj balónek a po svačině jsme se společně vy-
dali k přívozu. Pan převozník byl velice milý a pomohl 
nám s kočárkem na loď. Žádné z dětí se plavby ne-
bálo. Všichni jsme se zaujetím pozorovali práci pana 
převozníka i samotnou plavbu. Z druhého břehu jsme  
si prohlédli naše město, trať s vlaky i skálu s „Hrád-
kem“, kam někdy chodíme na procházky. V lese za 
Výzkumným včelařským ústavem jsme si zahráli Kolo 
mlýnský a Zajíček v své jamce, sklouzli se na dětském 
hřišti u přívozu a vrátili se přívozem zpět.
Byl to velmi příjemný výlet.

Naďa Šindelářová

Čím to tedy je, že sbíráme takové úspě-
chy? Je to v trenérech, nebo v nadšení  
a talentu libčických dětí, nebo tím,  
že si na vlastní náklady financujeme navíc 
tréninky v perfektně vybavené závodní 
hale gymnastů na Dlabačově? Jak dlouho 
je to  v  takových podmínkách udržitelné? 
Na tyto otázky si musí odpovědět rodiče  
i samotní cvičenci.

Jde o krásný, ale mimořádně těžký sport, 
srovnatelný s atletickým desetibojem,  
a byla by velká škoda, kdyby nám nevy-
hovující podmínky bránily v něm pokra-
čovat.

Věřím, že se časem objeví nějaký sponzor 
a fandové sportu, kteří nás podpoří. Bez 
kvalitního a bezpečného vybavení se neo-
bejdeme. Jen pro šplh je potřeba mít kon-

strukci pro dvě desetimetrová lana, žíněn-
ky a elektroniku, a pro případ, že bychom 
se zařadili do celorepublikových závodů,  
potřebujeme  mít reprezentativní trička  
s městským nápisem, poháry a medaile.

Chtěli bychom získat grant na projekt 
„Memoriál Jardy Gruncla a sokolů zaklá-
dajících“, který by se konal vždy na po-
svícení v kategorii žáků, dorostu, mužů  
i seniorů, kam patří každý narozený před 
rokem1969.

Sám Bedřich Šupčík komentoval svůj 
zlatý olympijský výkon slovy: „Vždyť já 
to trénoval už jako malý kluk, když jsem 
bosý lezl po stromech.“ 

A co vy? Nechcete si to také vyzkou-
šet? Vyzýváme každého, kdo si myslí, že 

na to má, například bývalé horolezce,  
aby se k nám přidali, a pomohli tak v pro-
pagaci našeho města i Sokola. Přijďte mezi 
nás, zlepšíte si nejen fyzickou, ale i psy-
chickou kondici.

Děkuji výboru našeho Sokola i Městské-
mu úřadu za jejich kladný přístup ke spor-
tovcům. 

Nechť tyto řádky vedou nejen k zamyšle-
ní, ale i k činům.
     
   Jarda Novák
        náčelník Sokola 

– odboru mužské všestrannosti
 

Poděkování
Chtěla bych jménem všech členek KS v Libčicích poděkovat paní 
Evě Čermákové za to, že nám věnuje svůj čas a připravuje pro 
nás řadu akcí, na kterých nás seznamuje s různými  technika-
mi ručních prací. Naučily jsme se batikovat a malovat na hed-
vábí, malovat na sklo a porcelán, vyráběly jsme si náhrdelníky  
z korálků, malovaly mandaly a lepily mozaikové rámečky na 

fotografie. S těmito výrobky se již po několikáté zúčastňujeme 
výstavy „Šikovné ruce seniorů“ v Lysé nad Labem, kam paní Eva 
naše výtvory posílá. 
Také nás osobně zve na různé akce, konané v našem městě. 
Ještě jednou děkujeme, hlavně za trpělivost, kterou s námi má,  
a těšíme se na další spolupráci. 

Za Klub seniorů 
M. Malíková

Program Klubu seniorů
Každou středu: 14:30 – 16:30 hodin

Posezení u kávy – stolní hry

Na výstavě 
„Šikovné 
ruce našich 
seniorů“ 
v Lysé nad 
Labem
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Vzpomeneš si, kdy jsi poprvé viděl tu fas-
cinující černobílou šachovnici se šedesáti 
čtyřmi políčky, která ti zřejmě učarovala 
tak, že ji máš dokonce i teď  s sebou a hod-
láš mně na místě dokázat, že jsi právem 
nejlepším šachistou města Libčic?
To si pamatuji, jako by to bylo včera.   
V sedmi letech  jsem byl s maminkou  
a sestrou na dovolené v Rumunsku, kde 
jsem se na trhu zakoukal do nádherných 
vyřezávaných šachových figurek a zatoužil 
jsem je mít.

Pravděpodobně ruční práce. Asi nebyly  
z nejlevnějších?
Bylo to v roce 1973 a já jsem  poprvé  
v obchodě zažil smlouvání, které v té době 
u nás neexistovalo.  Máma mi ty šachy 
zprvu nechtěla kvůli vysoké ceně koupit, 
ale  prodavačce jsem se líbil, tak je tak 
dlouho zlevňovala, až mi je maminka 
koupila. Kolik stály, do teď nevím. Máma 
tvrdí, že byly levné, ale pro mě měly a do-
dnes mají velkou cenu.

Takže se ti splnil dětský sen?
Ano, ale znáš to, jak to s takovými sny ně-
kdy chodí. Měl jsem sice vytoužené šachy, 
chtěl jsem je hrát, ale neměl jsem s kým, 
protože u nás doma se tomu nikdo nevě-
noval.  Musel jsem počkat až do osmičky, 
kdy jsem se přihlásil do nově vzniklého  
šachového kroužku pro děti, který otevřel 

táta mojí spolužačky při  již dosti úspěš-
ném klubu dospěláků v Děčíně – Boleti-
cích nad Labem. Ten mne také naučil ša-
chy pochopit a hrát je. Mám pocit, že jsem 
se od té doby nijak zvlášť 
nezlepšil.

No, na to, abys byl  libčickou 
jedničkou, to, zdá se, stačilo.
To byla náhoda. Přiznám se, 
že mě to vítězství překva-
pilo možná víc než ostatní. 
Prohrál jsem sice jen jednu 
partii, ale minimálně ještě  
ve čtyřech dalších partiích 
jsem na prohru stál.

Koukám,  že ti  skromnost  
není cizí,  což je mi velmi 
sympatické, ale mě neošá-
líš. Vím, že v šachu nelze 
na žádnou náhodu spoléhat  
a že výsledek je přímo úměr-
ný  kvalitám hráče.  Myslíš, 
že je  k tomu potřeba vyšší 
inteligence,  nebo zvlášt-
ní  nadání pro matematiku  
a logiku?
Já jsem si dřív myslel, že 
šachista musí  být i dobrý matematik,  
ale z toho mě vyvedl jeden můj spolužák 
z průmky, který byl docela dobrý šachista, 
ale v matematice plaval.

Že by tedy existovalo zcela samostatné 
nadání na šachy?
To nevím, ale jiný spolužák vypozoroval, 
že mě ten kluk snadněji poráží, když si  
u partie může zapálit cigaretu….

No sláva. Konečně vím,  proč mi šachy 
nejdou. Vždyť já nekouřím.
To je samozřejmě legrace, ale já si myslím, 
že nadání není jen to, s čím se narodíme. 
Nadanými se můžeme stát během života. 
Naše inteligence a schopnosti se vyvíjejí 
a  šachy dokážou k takovému vývoji vý-
znamně přispět.

Existuje nějaké číselné označení kvality 
šachistů, jako je třeba hendikep u golfis-
tů, podle kterého se pak hráči  kategori-
zují?
Ano, šachisté mají tzv. ELO koeficient, 
což je přesně to, co říkáš.  Autorem tohoto 

poměrně složitého ratingového systému  
je  americký fyzik a statistik maďarského 
původu, Arpád Élö (1903 -1992), který 
byl zároveň vynikajícím šachistou.

Fyzik, statistik, šachista, a  ještě k tomu 
Maďar? Tak to mi  raději  to jeho ELO  
ani nevysvětluj, to bych určitě nepocho-
pila. Mně stačí vědět, že tady v té tabulce 
výsledků libčického přeboru najdu u kaž-
dého hráče číslo, podle kterého poznám, 
zda je lepší než ostatní. Čím vyšší  ELO, 
tím lepší?  
Správně. Účastník mezinárodních turna-
jů má kromě národního ještě tzv.  FIDE 
ELO.  FIDE je mezinárodní šachová fede-
race, která schvaluje oficiální pravidl

Díky za vysvětlení, ale vraťme se raději 
do Libčic k tomu vašemu přeboru. Kolik 
bylo účastníků a jak dlouho jste jej hráli?
Bylo nás šestnáct, hráli jsme systémem 
každý s každým a celý přebor trval bez-
mála půl roku. Hrací dny byly v pátek  
a jednou za tři týdny byly dohrávky.

Co tě na šachách nejvíce fascinuje? Tou-
ha po vítězství?
To ani ne. Možná tak v dětství, protože 
děti jsou výhrou přirozeně více motivová-

 „Krása šachu tkví v kráse myšlenek.“
Současným mistrem světa v šachu je Ind Viswanathan Anand, mi-
strem republiky David Navara a mistrem Libčic Jiří Landa, naro-
zen 7.2.1966, původem z Děčína, od r.  2002  Libčičan,  vzděláním 
chemik a zaměstnáním výzkumný pracovník v ÚJV Řež.

Výsledky oddílového přeboru  

los   jméno 

 ro
k 

na
ro

ze
ní

 

oddíl ELO 

bo
dy

 

S-B 

po
řa

dí
 

5. Landa, Jiří 1966 ŠK Liběhrad Libčice n. Vlt. 1646 14     93.50 1. 

2. Framberk, Jan 1977 CAISSA Úholičky 1988 13     83.50 2. 

3. Zítko, Martin 1955 ŠK Liběhrad Libčice n. Vlt. 1853 12 ½ 85.50 3. 

10. Buriánek, Petr 1972 CAISSA Úholičky 1831 10     55.50 4. 

12. Havlík, Josef 1956 CAISSA Úholičky 1665 10     51.50 5. 

1. Tichý, Rudolf 1935 ŠK Liběhrad Libčice n. Vlt. 1624 9 ½ 52.50 6. 

4. Tyban, Vladislav 1940 ŠK Liběhrad Libčice n. Vlt. 1691 9 ½ 47.00 7. 

11. Bartoš, Pavel 1955 ŠK Liběhrad Libčice n. Vlt. 1674 9     46.75 8. 

6. Dlohoš, Štěpán 1994 CAISSA Úholičky 1340 8 ½ 38.00 9. 

13. Jilemnický, Jaromír 1936 ŠK Liběhrad Libčice n. Vlt. 1553 7     26.25 10. 

15. Kulička, Jan  1995 CAISSA Úholičky   5     17.50 11. 

14. Dlohoš, Ondřej 1993 CAISSA Úholičky   4     16.50 12. 

16. Basl, Adam 2001 ŠK Liběhrad Libčice n. Vlt.   4     11.00 13. 

7. Houška, Jakub 2002 ŠK Liběhrad Libčice n. Vlt.   2     4.00 14. 

8. Manek, Jakub 2000 ŠK Liběhrad Libčice n. Vlt.   2     2.00 15. 

17. Fojtů, Dominik 1997     0     0.00 16. 

 

 

Malý Jirka s maminkou
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ny. Mně se nejvíce  líbí krásné kombina-
ce. V mojí první šachové učebnici, kterou 
jsem dostal od Ježíška ve stejném roce, 
kdy jsme byli v tom Rumunsku, je citát, 
který mi navždy utkvěl v paměti: „Krása 
šachu tkví v kráse myšlenek“. 

A jak snášíš prohru? Máš vztek?
Musím se přiznat, že se vztekám vždycky, 
když udělám hloupou chybu, protože  je-
den špatný tah dokáže zničit několikaho-
dinové snažení.

Jak takový vztek prožíváš? Držíš jej  
v sobě, nebo máš chuť do něčeho praštit?
To druhé je správně.  Naštípal bych hro-
madu dříví, kdyby bylo po ruce.

Myslíš si, že jsou šachy věda?
Rozhodně existují v matematice obory, 
které se zabývají teorií her, tedy i šachů. 
Takže by se dalo připustit, že to věda je. 
Někteří odborníci přirovnávají šachy ke 
znalosti  cizího jazyka, kde je potřeba 
mimo jiné i dobrá paměť, s čímž bych 
docela souhlasil. Znám šachisty, kteří si 
pamatují všechny slavné partie a pozice,  
učí se zahájení a mají nacvičené koncovky. 

Ty také?
Já ne,  mám děravou paměť a šachy pro mě 
vždycky byly především zábava pro volný 
čas. Kdybych chtěl být lepší, musel bych  
se tomu věnovat mnohem více, a to ne-
chci.  Mně to stačí tak, jak to je.

Nicméně jsi vítězem libčického oddílové-
ho přeboru a jsi držitelem zlatého pohá-
ru, který ti byl slavnostně předán 22.6. 
na místním městském úřadu, jak doku-
mentuje tato fotografie.

K tomu bych chtěl říct, že jsem ten přebor 
řídil a zúčastnil se ho hlavně  kvůli žákům. 
Honza Framberk tady už několik let vede 
mladé šachisty. Pro růst jejich výkonnosti 
je potřeba, aby hráli a sbírali zkušenosti se 
silnějšími a zkušenějšími soupeři.  Proto 
jsem usiloval o to, abychom odehráli od-
dílový přebor  za účasti žáků tak, aby to 
pro ně znamenalo další pokrok. To se, 
myslím, podařilo. Tři  z nich získali i díky 
tomuto přeboru  ELO koeficient a další 
dva alespoň výkonnostní třídu. To je pro 
mne hlavní odměna, i když to, že jsem vy-
hrál, mě samozřejmě také těší. 

Chápu to správně, že šachisté  soustředě-
ní v klubech jsou lepší než ti, kteří hrají 
jen tak „po domácku“?
Většinou to tak je, protože aktivní hraní  
v šachových kroužcích, porovnávání vý-
konů  s ostatními a účast na turnajích 
určitě zkvalitňuje hráče. I v šachu platí to,  
co v jiných oborech, že zkušenost a tré-
nink dělá mistra.

Při šachu se asi nedá nijak podvádět, že 
ne?
Budeš se divit, ale dá. Slyšel jsem o hráči, 
jehož kamarád pomocí mobilu komuni-
koval s počítačem, a potom mu dohod-
nutým způsobem signalizoval počítačem 
doporučený tah. Podobných případů je 
známo více. Dnes na turnajích ale pla-
tí nekompromisní pravidlo -  zazvoní  
ti  mobil, prohráváš partii.

Hraješ šachy s počítačem?
Ne, to ne. Já mám rád tak zvané  bleskov-
ky, což jsou partie na pět minut, a v tom 
nemám proti počítači šanci. Tam kapitu-
lují i ti největší mistři.

Zúčastňujete se také celorepublikových 
nebo mezinárodních turnajů?
Libčický oddílový přebor  je součástí mis-
trovství světa.

Konečně důkaz,  že Libčice jsou součastí 
světa …
Přesně tak. Vítěz  oddílového přeboru má 
právo jít na okresní,  pak krajské a repub-
likové turnaje, a tak se postupně  probojo-
vat až na mistrovství světa, což může trvat  
několik let, samozřejmě za předpokladu, 
že ten dotyčný hráč na to má dostatečné 
kvality.

Takže ty se teď chystáš na okresní přebor?
Ne, já se nechystám nikam. Mně opravdu 
šlo především o ty naše kluky.

Brzy se staneš otcem, takže můžeme oče-
kávat, že za čas bude v libčickém oddíle   
u šachovnice sedět další Landa nebo 
malá Landová a půjdou v tvých stopách. 
Těšilo by tě to?

Určitě budu rád, když moje děti bu-
dou umět hrát šachy, ale nechtěl bych,  
aby se jim věnovaly přespříliš. Je spousta 
jiných krásných věcí k poznání, příroda, 
řemesla i vědní obory, hlavně matematika 
a fyzika. Šachy mají být jen jako doplněk 
pro zpestření života. 

Souhlasím, už tento náš rozhovor přispěl 
ke zpestření mého života, za což ti velmi 
děkuji, připojuji se ke gratulantům k tvé-
mu vítězství a děkuji ti  také za to, že jsi 
mně i našim čtenářům pomohl pochopit, 
že šachy jsou krásná hra, která  spojuje 
vědu, umění i sport.
     
       Hannah Bartíková

Já a mé nulové ELO jsme dle očekávání utrpěly bleskovou porážku

Jiří Landa s vítězným pohárem 
a dcerou Johankou.
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Válečné léto roku 1940
Válečný konflikt v Evropě se v létě 1940 zvolna přehou-
pával do svého druhého roku. Prvotní optimismus a 
prognóza velké většiny obyvatel protektorátu Čechy a 
Morava, která jeho vypuknutí  přivítala v očekávání, že při-
nese brzké osvobození okupované republiky, se nenaplnily.  
Respektive aktuální válečná situace budila přesně opačný 
dojem. Prakticky celá západní i střední Evropa, s výjimkou 
Velké Británie, byla okupována, ať už přímo, či nepřímo, 
hitlerovským Německem. Pro skleslé obyvatele protekto-
rátu, které poznamenaly podzimní bouřlivé události před-
chozího roku, doprovázené  vlnou zatýkání v odbojových 
organizacích, to byl opravdu smutný pohled do mapy.  
A mělo být ještě mnohem hůře. 
Ne vše však vyznívalo tak pesimisticky. Ten z obyvatel 
protektorátu, kdo poslouchal zakázaný zahraniční roz-
hlas, věděl, že na opačném konci Evropy, na území vzdo-
rující ostrovní velmoci, dosáhla naše emigrace význačné-
ho úspěchu. Takřka v předvečer vypuknutí vzdušné bitvy 
o Británii, 9. července 1940, byla v Londýně ustanovena 
prozatímní československá vláda, jejímž předsedou se stal 
msgre. Jan Šrámek a prezidentem pak dr. Edvard Beneš. 
Podařilo se tím tak překonat spory uvnitř našeho západ-
ního politického exilu. Právě kvůli různým osobním ani-
mozitám, třenicím a snahám o vedoucí postavení hrozilo 
roztříštění a neakceschopnost celé naší zahraniční akce. 
O několik dní později, 21. července, byla tato prozatímní 
vláda naší republiky uznána vládou Spojeného království 
Velké Británie a Severního Irska. Byl to veliký úspěch na-
šeho exilu a lví podíl na něm měla, jak bylo mnohokráte 
řečeno samotným prezidentem Benešem, činnost našich 
vojáků, a to především letců. Nejprve jich byly desítky,  
ve Francii již stovky, později ve Velké Británii dokon-
ce tisíce. Právě tito, kteří jako první postupně opouštěli  
republiku po jejím obsazením Německem, si získávali veli-
ce rychle věhlas a uznání.  Ať již v minulém roce v Polsku,  
nebo pak především ve Francii, a to navzdory její hořké  
porážce. Jména jako Alois Vašátko, František Peřina a mno-
há další snad dnes už neznějí cize. A právě statečností  těchto 
lidí a jejich sebeobětováním, spolu s hroby mnohých z nich, 
byla dlážděna cesta k onomu červencovému uznání naší 
exilové vlády. Byl to jen první krok, jehož „prozatímnost“ 
byla Brity zrušena až 18. července 1941 a nakonec uzná-
na republika v předmnichovských hranicích 5. srpna 1942  
v návaznosti na atentát na Reinharda Heydricha, jak bylo 
řečeno v jednom z minulých připomenutí.  Nicméně začá-
tek všeho byl právě v červenci roku 1940. Britové a s nimi 
i čeští letci a vojáci na ostrovech právě prodělávali zkouš-

ku z nejtěžších. Jednalo se o skutečné bytí a nebytí Anglie.  
Její osud měli v rukou letci RAF, britského královského le-
tectva, v jehož řadách působili i Čechoslováci. Bitva o Ang-
lii běžela na plné obrátky. Naši letci, ostřílení z předchozího 
francouzského tažení, se jí zúčastnili jako příslušníci 310.  
a 312. československé stíhací perutě RAF nebo v řadách 
spojeneckých jednotek. Četař Josef František, bojující 
u 303. polské stíhací perutě RAF, patřil mezi její největ-
ší hrdiny. Velká Británie se ubránila, a Němci tak poprvé 
museli v této válce sklonit hlavy.  Slova premiéra Winsto-
na Churchila, že „ještě nikdy v dějinách nevděčil tak velký 
počet lidí za tolik počtu tak malému,“ nepotřebují dalšího 
komentáře a situaci vystihují naprosto trefně. 
Závěrem bych rád ještě jednou vzdal hold našim letcům,  
v budoucnu se k nim v některém z připomenutí určitě vrá-
tím.  Jako jediní byli v boji od úplného začátku až do konce, 
bojovali prakticky na všech frontách. Hroby více než pěti 
set z nich jsou rozesety po všech kontinentech. Ti z nich, 
kteří se vraceli ze západu, museli čekat až do srpna roku 
1945, kdy jim byl povolen návrat do osvobozené vlasti.  
Ta největší hořkost je však teprve čekala a byla bolestivější 
o to více, že úder přišel z vlastních řad. Samozřejmě mám 
na mysli padesátá léta. Mnohé věci chce člověk pocho-
pit; nezažil tu dobu, ale přesto se snaží a snad něco chápe  
a něco i omlouvá. Ale to, co se stalo s našimi letci a vůbec 
příslušníky našeho západního odboje, to se omluvit zkrát-
ka nedá, to je beznaděj. Hanba a ještě jednou hanba!  Žád-
né omluvy, rehabilitace, dodatečná ocenění již nesmažou  
z myslí těchto statečných mužů pocity hořkosti a zmaru, 
jak se k nim za to vše, co pro něj udělali, zachoval jejich 
vlastní národ.
                                                                                                         

David Majtenyi

Libčické noviny, měsíčník,vydává Městský úřad v Libčicích nad Vltavou, nám. Svobody 90, Libčice nad Vltavou 252 66, 
www.libcice.cz, podatelna@libcice.cz, kultura@libcice.cz. IČO: 241 407, evid. č. MK:  ČR E 12222. 

Za obsahovou správnost odpovídají autoři příspěvků. Redakční rada: Ing. Jiří Zajíc CSc., Hannah Bartíková, Evelýna Čížková, 
Ing. Vladimír Urbánek,  Mgr. Ludmila Zajícová. Grafické zpracování, administrace, inzerce a foto: Eva Čermáková. 

Tisk: KC Solid Rokycany. Uzávěrka vždy k 15. dni v měsíci. Náklad 700 ks, cena 5,- Kč.
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Co dělat se zvířaty v době dovolených, když je nechce-
te nechávat doma? Jak jim ulehčit stres z cestování  
a poskytnout jim zážitek z dovolené?

Naši miláčci jsou sice chytrá zvířátka, ale cestování  
si neužijí tak jako lidi. 
Při pohledu na zabalená zavazadla cítí, že se něco děje, a 
tak cestovní horečku začínají prožívat společně s námi. 
Obecně platí, že pes snáší cestování lépe než kočka. Pokud 
bude štěňátko už od raného věku zvyklé cestovat, zvládne 
pak cestu bez větších problémů.
Naopak kočky transport snáší mnohem hůře. Proto  
je dobré zvážit, jestli je vhodné vystavovat je stresu, nebo si 
raději najít spolehlivého člověka, který vaši kočičku nakr-
mí a postará se o její pohodlí.

Rady pro cestování

Zvíře by se před cestou nemělo moc krmit. Hlavně psi trpí 
zvracením (kinetózou). Ani v průběhu cesty se zvíře nemá 
moc krmit, protože zejména u velkých plemen hrozí  torze 
žaludku. Pokud pes trpí nevolností a zvracením, je dobré 
zvolit aplikaci Kinedrylu – půl hodiny před cestou 1 tabletu 
na  20 kg psa.

Stejně jako my, musí i zvířátka dodržovat pitný režim. Je 
dobré dělat pravidelné zastávky, aby se pejsek proběhl, 
protáhl, vyprázdnil a napil. Měli bychom si pamatovat, že 
zvířata se přehřívají mnohem rychleji než lidé, protože se 
neochlazují pocením.

Zvíře nenechávejte dlouho zavřené v autě bez klima-
tizace, protože mu hrozí přehřátí. Možná vám připa-
dá roztomilé, jak pejsek vystrkuje za jízdy hlavu z okna, 
ale pro jeho bezpečí a  zdraví to dobré není. Může  
si tím přivodit zánět spojivek očí nebo nastyd-
nout. Vždy je důležité mít s sebou na cestu jídlo, pití,  
případně i oblíbenou hračku.

Při koupáni v moři je nutné dbát na to, aby se pejsek nepopí-

chal od mořských 
ježků. Nebojte 
se účinků moř-
ské vody na kůži 
pejska. Většinou 
jí to moc svěd-
čí a také dokáže 
vyléčit některé 
kožní nemo-
ci. Srst po koupání v moři nevyžaduje sprchování, jenom  
je nutné si uvědomit, že pití mořské vody má projímavé 
účinky.

Psům s růžovým a světlým čumáčkem se může stát, že se 
jim spálí od sluníčka. Proto je dobré chránit ho opalovacím 
olejem nebo krémem s faktorem 20 a výš. Při cestování po 
ČR je dobré mít s sebou očkovací průkaz s platným očko-
váním.

Při cestování za hranice ČR je těch požadavků ještě víc. Do 
států EU je nutné mít platný Europas a od 2.7. 2011 je nut-
né, aby pes, kočka nebo fretka měli platné očkování  a byli 
označeni mikročipem, protože po tomto datu přestává být 
tetování jako samostatné označení akceptováno. Některé 
státy vyžadují i potvrzení o odčervení a ošetření proti klíš-
ťatům, včetně vyšetření ohledně vztekliny.

Měli bychom mít na paměti, že zvíře si může z jižních ob-
lastí přivézt i různé parazity, z nichž největším strašákem 
jsou srdeční červi, proti kterým je nejspolehlivější preven-
ce. Je dobré použít speciální spoty antiparazitik, aplikova-
ných 1-2 týdny před cestou.

Také je dobré si zjistit adresy veterinářů v příslušném le-
tovisku.

Hezkou dovolenou přeje 
MVDr. Julius Punka

Jak cestovat s domácími mazlíčky

Břehule říční
Břehule (Riparia) je rod pěvců z čeledi vlaš-
tovkovitých. V České republice hnízdí jedi-
ný druh břehulí, břehule říční.
Hnízdí pospolitě v pískovnách a ve strmých 
písčitých stěnách, ve kterých si vyhrabává 
dlouhé vodorovné nory na konci vystlané 
stébly, vlákny a peřím. 
Hnízdí v květnu až červenci jednou až dvakrát ročně.
Je třeba dodat, že hnízdící pár břehulí si často nehrabe jen jednu 
noru, ale i dvě či více. V těchto norách někdy přespává druhý  
z rodičů, zatímco první zahřívá mláďata. Když jsou však mláďata 
větší, oba rodiče odlétají krátce po setmění nocovat do rákosí.

Mláďata krmí oba rodiče a to někdy i více než padesátkrát za ho-
dinu. Mláďata jsou vyváděna ve stáří 16 až 20 dní. Tato vyvedená 
mláďata někdy zalétávají i do cizích děr s menšími mláďaty, kde 
se občas nechávají od starých ptáků opět krmit.

Alena Raftlová

I v Libčicích máme v pískovně hnízdící Břehule. 
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   REALITY SERVIS CZ 
Regionální realitní kancelář nabízí své odborné
zkušenosti již od r. 1993 v regionu při prodeji: 
rodinných domů, bytů, pozemků, chalup, chat.
info@realityservice.cz, www.realityservice.cz  

tel: 602 219876,  tel: 603 932205 

DLOUHODOBÝ PRONÁJEM 
pěkného bytu 3+1, 8NP, výhled, slunný, 
orientace J a Z, 64 m2, balkon, částečně 
zařízen, nově vymalován, jen nekuřáci.  

Volejte 604 287 911 

Zabezpečte sebe i svoji rodinu
Každý z nás by si přál žít v ideálním světě, kde 
se nemusíme bát o zdraví svých dětí, ztráty 
zaměstnání a přátel. Ve světě, kde prožívá-
me plnohodnotný život se šťastnou rodinou  
a vnoučaty.
Ale všichni bohužel víme, že život nám staví 
do cesty i nepříjemné situace.
Nikdo neví, co mu budoucnost přinese.  
Ale všichni víme, že když nám přinesla rodi-
nu a děti, tak je důležité se o ně postarat a to 
obzvláště v případě, kdyby se přihodilo něco 
neočekávaného.
Správně zvolená kombinace krytí rizik, kte-
ré nám život může přinést, podstatně zvýší  
nejen vaši spokojenost, ale i váš klid.
Cílem společnosti Vaše Perspektiva je nabíd-
nout spojení světa financí a obchodu. Nabízí-
me na jedné straně jistotu a na straně druhé 
úsporu z běžných rodinných výdajů.                                                                                                        

Za Vaši Perspektivu Martina Doulíková

Máte životní pojištění s 50% slevou na volání?
Máte k pojištění domácnosti slevu na elektřinu,plyn a vodu?
Máte k cestovnímu pojištění slevu 5 - 10 % na dovolenou?
Jsme tu pro Vás   Vaše Perspektiva s.r.o.
                 www.vaseperspektiva.cz

Inzerce

Společník cestovatele, ilustrovaný průvodce, s kterým nezabloudíte.
Dubin, M.: Řecké ostrovy
Ghose, A.: Indie
Leapman, M.: Londýn
Symington, M.: Portugalsko, Madeira a Azory
Wild, F.: Itálie
Toulavá kamera 12, freytag a berndt 2011

Všem čtenářům přeju pěkné prázdniny, Markétě děkuju a  přiznávám, 
že nic tak dobrého jsem ještě nikdy neochutnala.
Prázdniny v knihovně budou v červenci od 11. do 15., v srpnu nějak kon-
cem, bude upřesněno na webu, kde je též možné listovat online katalogem. 
Během prázdnin doporučuji knihovnu navštěvovat v úřední dny, to je pon-
dělí a středa.                                                                      

Šárka Sekerová

Nové knihy na prázdniny Výzva pro organizátory 
Libčického posvícení
Prosíme organizátory 

všech akcí, 
konajících se v době 
Libčického posvícení 

(26.8.-28.8.), aby nám  
svůj program oznámili 

a pomohli nám tak
vytvořit společné plakáty 
s kompletním posvícen-

ským programem a zajistit 
tak dobrou návtěvnost.

Eva Čermáková, 
odbor kultury MÚ
kultura@libcice.cz
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Prodej stavebních pozemků
Lokalita „U Chýnovského háje“, Libčice nad Vltavou

Nabízíme k prodeji 2 stavební pozemky určené 
k výstavbě rodinných domů s  výměrami 738 a 879 m2.  

Veškeré inženýrské sítě, krásná lokalita v blízkosti zeleně, 
30 minut vlakem do centra Prahy.

Cena: 1.476.000,- Kč a 1.758.000,- Kč 

INVESTIČNÍ A REALITNÍ SPOLEČNOST
Petrovická 4, 100 00 Praha 10 

tel.: +420 274 811 426
e-mail: uniprag@uni-prag.cz; www.uni-prag.cz

RESTAURACE  Na Radosti
Letecká 410

Libčice nad Vltavou

Dovolujeme si vás srdečně pozvat do 
nově zrekonstruované restaurace.
Moderní styl interiéru s příjemnou hudbou vytvá-
ří pohodovou atmosféru a příležitost k posezení 
s přáteli, k rodinným oslavám, svatbám, rautům 
či firemním večírkům.
Nabídneme vám lákavá a chutná jídla po celý 
den, pestrý výběr alko a nealko nápojů, voňavou 
kávu, skvělé točené pivo a též potěšíme svou 
širokou nabídkou milovníky vín, laiky i znalce.

Těší se na vás a příjemné posezení přeje kolektiv restaurace Na Radosti.
Více info na: www.naradosti.eu, telefon: +420 233 930 762, 606 615 629 

otevřeno
po - čt  10:30 - 23 hodin
pá - so 10:30 - 01 hodin 
neděle 10:30 - 22 hodin

REZ
ERVA

CE
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Inzerce
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Inzerce

STANICE TECHNICKÉ KONTROLY
a 

MĚŘENÍ EMISÍ
Libčice nad Vltavou, Vltavská 7

  Provádíme: technické prohlídky pro kategorie

  .  Motocykl
  . Osobní automobil i s (LPG)
  . Nákladní automobil i s (LPG) do 3500 kg
  . Přípojná vozidla - vozíky s celkovou hmotností do 3500 kg 
  . Traktory - všechny typy
  . Traktorové přívěsy a návěsy

Evidenční kontroly všech kategorií

  Technické kontroly pro individuálně dovezené:

  . Motocykly
  . Osobní automobily i s (LPG)
  . Nákladní automobily i s (LPG) do 3500 kg
  . Přípojná vozidla - vozíky s celkovou hmotností do 3500 kg 
  . Traktory - všechny typy
  . Traktorové přívěsy a návěsy

Provádíme: měření emisí pro vozidla všech kategorií a značek
(motocykly, osobní automobily, nákladní automobily, traktory)

  . s benzínovými motory - s katalyzátorem
  . s benzínovými motory - bez katalyzátoru
  . s naftovými motory
  . vozidla poháněná na LPG,CNG včetně benzinu či nafty

PROVOZNÍ DOBA: pondělí - pátek  7.00-17.00 hod
sobota   8.00 - 12.00 hod

Informace na telefonu: 233 93 09 09
    

SLUŽBY PROVÁDÍME BEZ OBJEDNÁNÍ
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PŘIPRAVTE 
SE NA LÉTO
Dezinfekce autoklimatizace
Servis, opravy a plnění autoklimatizace

Přílepská 1233
252 63 Roztoky u Prahy
tel.: 220 911 128

Objednávky
Vejbora Miroslav 731 862 462
Pražák Tomáš 603 172 954

www.autohouser.cz

Dezinfekce autoklimatizace
Je velmi vhodné provádět tzv. dezinfekci autoklimatizace, která ničí bakterie 

a plísně a odstraní zápach. Bohužel vzniku bakterií se nedá na vždy zabránit 

a proto se doporučuje dezinfekci autoklimatizace provádět alespoň jednou 

ročně, vždy před sezónou.

Servis, opravy a plnění autoklimatizace
Mezi nejčastější poruchy autoklimatizace patří únik chladícího média. 

Někteří výrobci uvádí jako přijatelný unik až 25% hmotnosti chladiva za rok. 

Z toho vyplývá také účelnost preventivních prohlídek, které Vám zaručí, 

že klimatizace bude opravdu funkční. Ty mohou také zabránit případné 

větší poruše, která by si vyžádala výrazně vyšší investice.


